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PROTOKÓŁ NR XXXVIII.2017 

z przebiegu XXXVIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 7 września 2017 r. 

 

XXXVIII sesja Rady Powiatu odbyła się w Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 18 radnych (nieobecni usprawiedliwieni: 

Danuta Hołołub, Leszek Klim, Krzysztof Sroczyński). Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XXXVIII.2017. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1215 otworzył XXXVIII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 18 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały, projekty uchwał. Zarząd przedłożył autopoprawki 

zmian w budżecie powiatu na 2017 rok i do „Strategii Rozwoju Powiatu 

Zielonogórskiego na lata 2014 – 2022” 

Porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr XXXVII.2017. 

4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 

7. Wnioski i interpelacje radnych. 

8. Informacja o zimowym utrzymaniu dróg i przeprowadzonych remontach. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Sulechowie, (druk 256);   

2) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza 
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się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2017 roku, (druk 257); 

3) rozpatrzenia skargi Pana            , (druk 258); 

4) rozpatrzenia skargi Pana         , (druk 259); 

5) rozpatrzenia skargi zbiorowej mieszkańców wsi Podgórzyce i Turów, 

(druk 260); 

6) rozpatrzenia skargi Pana               , (druk 261); 

7) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, (druk 263); 

8) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”, (druk 262); 

9) uchylenia Uchwały nr XXV.159.2016 Rady Powiatu Zielonogórskiego 

z dnia 8 września 2016 r. w sprawie przystąpienia Powiatu 

Zielonogórskiego do zadań inwestycyjnych realizowanych przez Gminę 

Świdnica, (druk 265); 

10) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Babimost, (druk 266); 

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie XXXVIII Sesji Rady Powiatu. 
 

Ad 3. 
Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 

a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony jest przed sesją. 

Protokół nr XXXVII.2017 został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. 

Starosta informację przesłał radnym (załącznik nr 3). Przedstawił 

uzupełnienie działań zarządu. (załącznik nr 4). 

Ireneusz Plechan spytał o nieruchomość nabytą od Gminy Kargowa. 

Ewa Seremak wyjaśniła, że to droga dojazdowa do SP ZOZ w Wojnowie. 

Ryszard Górnicki zapytał o projekt e-geodezja. 

Dariusz Wróblewski poinformował, że został złożony wniosek do LRPO 

na uporządkowanie geodezyjnych baz danych, wystąpiły „zawirowania” ze 

względu na brak środków na pełne sfinansowanie projektu. Urząd 

Marszałkowski proponuje 37 mln. i być może w 2018 jeszcze 10 mln.. Nie ma 

zgody powiatów na zwiększenie środków własnych.  

Edwin Łazicki stwierdził iż kto pierwszy złożył ofertę, ten wygrał. 

Dariusz Wróblewski potwierdził słowa Przewodniczącego Rady, powiaty 

podważają zasadność działań jednego z oferentów. 

Roman Rakowski spytał o świetlicę w Górzykowie 

Edwin Łazicki oznajmił, iż ta sprawa zostanie poruszona w punkcie 11. 
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Ad 5. 

W okresie od 22 czerwca do 7 września 2017 r. Przewodniczący pełnił 

dyżury w biurze Rady, uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykał się 

również z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 

placówkach oświatowych. Uczestniczył w uroczystościach powiatowych 

i gminnych, w święcie Wojska Polskiego, w festynie rodzinnym, w dożynkach 

powiatowych i gminnych, w uroczystościach z okazji wybuchu II wojny 

światowej, brał udział w posiedzeniach komisji konkursowych na dyrektorów 

placówek oświatowych, i tak mamy nową dyrektor LO w Sulechowie- Pani 

Beata Leśniak, nowa dyrektor poradni – pani Anna Łagoda, nowy dyrektor LO 

w Czerwieńsku Pan Marek Olczyk. Serdecznie Państwa witamy, gratulujemy 

i życzymy sukcesów. 

Wiceprzewodniczący pełnili dyżury w biurze rady. 

 

Ad 6. 

 Robert Sidoruk, Wójt Gminy Zabór spytał o termin modernizacji drogi 

Droszków-Czarna. Droga ta jest ujęta w Planie Transportowym. Poprosił 

o deklaracje terminu. 

Czesław Grzeszyński, Radny Rady Miejskiej w Sulechowie poruszył 

sprawę drogi Krężoły-Buków, uszkodzonych przepustów i „wypadniętej” drogi. 

Jest to sytuacja kryzysowa. Zamknięto przejazd. Spytał kiedy te problemy 

zostaną usunięte. Powiedział, iż nie wykonano remontów cząstkowych również 

na drodze Buków-Łęgowo, natomiast droga Krężoły-Buków najgorsza 

w powiecie. 

Adam Jaskulski, Wójt Gminy Świdnica stwierdził, że na terenie gminy też 

są drogi w fatalnym stanie, ale urzędnicy gminni kontaktują się bezpośrednio 

z zarządem dróg, a nie poruszać na sesji rady powiatu. Podkreślił wagę 

współpracy pomiędzy samorządami. Ścisłe kontakty, rozmowy, wspólne 

rozwiązywanie problemów – tak powinna wyglądać współpraca. Droga do 

Letnicy jest w złym stanie, ale też w tej sprawie wspólnie będzie rozwiązywać 

się ten problem. Podziękował za dotychczasową współpracę, założył 

podziękowania Marcie Surowiec za organizację i przeprowadzanie uroczystości 

dożynkowych.  

Edwin Łazicki stwierdził, że Gminie Świdnica są dobre działania. 

Zbigniew Kaczmar, Radny Rady Miejskiej w Sulechowie oznajmił, iż 

lokalna społeczność to wartość. W imieniu mieszkańców Górzykowa 

podziękował za cofnięcie decyzji na zbieranie śmieci, ale 2 tiry śmieci zostało 

zasypanych. Zacytował opinię Samorządowego Kolegium Odwoławczego.  

Zwrócił uwagę na obiekty Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

w Górzykowie. Gmina przekazała je powiatowi nieodpłatnie, a teraz powiat nie 

ich przekazać za opłatą. Przypomniał o stanie drogi w Górzykowie. Stwierdził, 

że gmina dołożyła do zadań powiatu kilkaset tysięcy, ale obecnie gmina bardziej 

wnikliwie będzie przyglądać się wnioskom Starosty o dofinansowanie zadań. 
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Paweł Mierzwiak, Wójt Gminy Nowogród Bobrzański poinformował, że 

trwają rozmowy ze starostami podczas, których „wypłynie” temat ulicy 9 Maja 

w Nowogrodzie Bobrzańskim. Wyraził nadzieję o dojściu do konsensusu. 

 

Ad 7. 

 Danuta Pyrtko poruszyła sprawę remontu ul. 9 Maja w Nowogrodzie 

Bobrzańskim. Poprosiła o złożenie wniosku do wojewody – wystarczy wypełnić 

formularz zgłoszeniowy. Zwróciła się z prośbą: o wycinkę drzew przy 

ul. Żagańskiej 71 w Niwiskach, uprzątnięcie pobocza oraz o przegląd 

drzewostanu przy drodze 1091 Niwiska-Kotowice. Zwróciła uwagę na uskok na 

drodze 1183F w Drągowinie. 

Ryszard Górnicki stwierdziła, iż Powiatowy Zielonogórski Zarząd Dróg 

właściwie zareagował i zamknął niebezpieczny odcinek drogi, ale trwa to już 

zbyt długo, 2 miesiące to za długo. Wyraził ubolewanie, że stan drogi jest taki 

tragiczny. 

 

Ad 8. 

 Informacja o zimowym utrzymaniu dróg i przeprowadzonych remontach 

została przyjęta jednogłośnie, (załącznik nr 5).. 

 

Ad 9. 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że radni zapoznali się z projektami 

uchwał. Komisje szczegółowo omówiły i pozytywnie zaopiniowały projekty 

uchwał. 

1) Beata Kucuń, dyrektor SP ZOZ w Sulechowie  przedstawiła zmiany 

w statucie. 

Radni jednogłośnie, 18 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XXXVIII.226.2017 

w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Sulechowie, (załącznik nr 6).  

2) Rada jednogłośnie, 18 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XXXVIII.227.2017 

w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2017 roku, (załącznik nr 7). 

3) Ryszard Górnicki, przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 

komisja bardzo wnikliwie zapoznała się z poruszanymi przez skarżących 

problemami. Wyraził zrozumienie dla bolączek. Stwierdził, że w całym 

kraju drogi powiatowe są w najgorszym stanie, ze względu na sposób 

finansowania powiatów. Mieszkańcy mają rację, że stan dróg nie jest 

dobry, często nawet zły, ale nie można zarzuć Staroście, Zarządowi 

Powiatu czy zarządowi drób bezczynność. W miarę możliwości 

finansowych wykonywane są prace. Komisje rekomenduje uznanie skarg 

za bezzasadne. 
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Radni jednogłośnie, 18 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XXXVIII.228.2017 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana     , (załącznik nr 8). 

4)  Rada jednogłośnie, 18 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XXXVIII.229.2017 

w sprawie rozpatrzenia skargi             , (załącznik nr 9). 

5) Radni jednogłośnie, 18 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XXXVIII.230.2017 

w sprawie rozpatrzenia skargi zbiorowej mieszkańców wsi Podgórzyce i 

Turów, (załącznik nr 10). 

6)  Rada jednogłośnie, 18 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XXXVIII.231.2017 

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana             , (załącznik nr 11). 

7) Edyta Dwojak przedstawiła autopoprawki do zmian w budżecie powiatu.  

Rada jednogłośnie, 18 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XXXVIII.232.2017 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, (załącznik nr 12). 

8) Radni jednogłośnie, 18 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XXXVIII.233.2017 

w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2014 – 2022”, (załącznik nr 13). 

9) Rada jednogłośnie, 18 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XXXVII.234.2017 

w sprawie uchylenia Uchwały nr XXV.159.2016 Rady Powiatu 

Zielonogórskiego z dnia 8 września 2016 r. w sprawie przystąpienia 

Powiatu Zielonogórskiego do zadań inwestycyjnych realizowanych przez 

Gminę Świdnica”, (załącznik nr 14). 

10) Radni jednogłośnie, 18 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XXXVIII.235.2017 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Babimost”, 

(załącznik nr 15). 

 

Ad 10. 

Dariusz Wróblewski stwierdził, iż Powiatowy Zielonogórski Zarząd Dróg 

pracuje pełną parą, nawet w weekendy. Poinformował o szansie na 

porozumienie z powiatem żagańskim na wspólne wykonanie zadania. Odnosząc 

się do ponownego zgłoszenia ul. 9 Maja oznajmił, że to nie jest takie proste. 

Wnioski muszą być aktualizowanie, nie wystarczy wypełnić formularz 

zgłoszeniowy. Aktualizacja to koszt ok. kilkunastu tysięcy. W planie budżetu na 

przyszły rok zadania majątkowe wyniosą 3-3,5 mln, łącznie z dotacjami. Prośba 

do wójtów o wspólne działania. Droga Droszków-Czarna to koszt 3,9 mln, 

zasugerował rozważenie remontu za 1,2 mln. Krężoły-Buków- brak środków na 

budowę przepustu, do końca września zostaną dokonana naprawa. Gmina 

Babimost partycypuje w kosztach inwestycji.  Podziękował Adamowi 

Jaskulskiemu za zrozumienie i za bardzo udaną współpracę przy organizacji 

dożynek. W sprawie świetlicy w Górzykowie powiedział, że nie jest możliwe 

rozdzielenie nieruchomości, jest ogłoszony przetarg. Kwestia śmieci została  

uznana przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska za wzorcową, 

podziękował mieszkańcom za czujność. Przypomniał słowa radnego Ryszarda 

Górnickiego, że środki przeznaczane na powiaty są za małe. Podkreślił, że 

powiat coraz lepiej współpracuje z Gminą Sulechów. Rozwijają się jednostki 

powiatowe na terenie Sulechowa, a budżet gminy to 1,5 budżetu powiatu. Radną 



 6 

Danutę Pyrtko poinformował, że zarząd dróg dokona wizji i wykona niezbędne 

prace. Zakomunikował, iż po nawałnicach podjęto inicjatywę stworzenia 

wspólnego z gminami zasoby antykryzysowego przy komendancie Państwowej 

Straży Pożarnej. Sulechów jeszcze się waha, ale rozmowy będą trwały. 

 

Ad 11. 

Tomisław Tylczak dopytał czy jeśli burmistrz Nowogrodu Bobrzańskiego 

podpiszę wolę współpracy to wniosek w sprawie ul. ( Maja zostanie złożony. 

Starosta powiedział, że zostało wystosowane pismo do burmistrza i powiat 

oczekuje na odpowiedź. 

 

Ad 12. 

 O godz. 1355 Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady 

Powiatu Zielonogórskiego. 

   

 

 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady  

             Powiatu Zielonogórskiego 

 

         Jolanta Drygas           Edwin Łazicki 


